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EU2022.CZ, EKONOMIKA, POLITIKA A STRATEGIE
MPO: EK má dle TTE prodloužit Dočasný krizový rámec
pátek 9. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Evropská komise má bez dalších odkladů prodloužit  Dočasný krizový rámec umožňující  veřejnou podporu firem
zasažených důsledky ruské agrese proti Ukrajině. Zavázala ji k tomu mj. mimořádná unijní schůzka Radu ministrů pro
energetiku (TTE) svolaná českým ministr průmyslu a obchodu Jozefem Síkelou (za STAN). Část ministrů také otevřela
téma emisních povolenek. Ministerstvo průmyslu a obchodu ČR k tomu 9. září 2022 uvedlo, že jednání zřejmě bude
směřovat k uvolnění povolenek z tržní rezervy. České předsednictví  toto téma diskutovalo také v rámci jednání
neformální Rady ECOFIN, která probíhala v Praze. q

Kabinet chce vydat na obranu 2 pct HDP již v roce 2024
čtvrtek 15. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Závazek z programového prohlášení vlády vydat 2 % českého HDP v roce 2025 na obranu by se kabinet chtěl pokusit
realizovat již v roce 2024. Po jednání s ministryní obrany Janou Černochovou to ohledně českého dlouholetého slibu
alianci NATO sdělil premiér Petr Fiala (oba ODS) s tím, že správnost investic do armády potvrdil konflikt na Ukrajině.
Modernizovat  armádu a zároveň poskytovat  dodávky vojenského materiálu  Ukrajině se dle  něj  daří  díky  darům
spojenců a také spoluprácí Ministerstva obrany ČR s českým zbrojním průmyslem. q

M. Bek: Projev předsedkyně EK je ve shodě s českým předsednictvím
středa 14. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Ministr pro evropské záležitosti  ČR Mikuláš Bek (za STAN) považuje projev o stavu Evropské unie předsedkyně
Evropské komise (EK) Ursuly von der Leyen z 14. září 2022 za rezonující s prioritami českého předsednictví. M. Bek
dále uvedl, že za základní považuje neúnavně pomáhat Ukrajině, ukončit energetickou závislost na Rusku a reformovat
trh s energiemi, ulevit občanům a podnikům, posílit surovinovou soběstačnost Evropy a chránit demokracii a evropské
hodnoty. q

MF: Rada ECOFIN jednala o harmonizaci přímých daní
pondělí 12. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Ministři financí EU na zasedání Rady ECOFIN v Praze jednali o harmonizaci přímých daní. Ministr financí Zbyněk
Stanjura (ODS) řekl, že jako předsedající země Česká republika otevřela debatu, zda by u některých celoevropsky
přijímaných opatření na poli přímého zdanění nebyla efektivnější cesta. Například doporučení nebo sdílení nejlepší
praxe,  namísto  zavádění  plošných  směrnic.  Ty  jsou  podle  Z.  Stanjury  méně  schopné  zohledňovat  specifika
jednotlivých  států.  V  takových  situacích  hrozí,  že  směrnice  přinese  jen  malé  benefity,  které  budou  převáženy
administrativními náklady na firmy a stát. q

MMR: Úprava pravidel pro fondy EU se dostala na stůl EP
čtvrtek 15. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Výbor pro regionální rozvoj Evropského parlamentu rozhodl 15. září 2022, že k návrhu Evropské komise obsahujícímu
komplexní soubor opatření upravujících pravidla pro čerpání evropských fondů (tzv. FAST-CARE) nebude vznášet
vlastní  pozměňovací  návrhy.  Dle  ministra  pro místní  rozvoj  Ivana Bartoše (Piráti)  se  v  návrhu promítlo  mnoho
z českých podnětů. Ministr ocenil,  že návrh EK zvyšuje výši předfinancování v novém programovém období.  To
pomůže cash-flow České republiky. Naopak EK do návrhu nedala některé klíčové návrhy členských států, například
prodloužení data pro způsobilost výdajů projektů končícího období 2014-2020. Konečná podoba textu bude známa po
procedurálním dokončení schvalování návrhu mezi Radou EU a Evropským parlamentem. Ministerstvo pro místní
rozvoj ČR uvedlo, že by se tak mohlo stát ještě během českého předsednictví v Radě EU. q

MŠMT: Pracovní skupina pro výzkum Rady EU se zabývala i Wideningem
úterý 13. září | ČIANEWS | Zdroj informace

V Praze zasedala 13. září 2022 Pracovní skupina pro výzkum Rady EU. Ta sdružuje atašé pro agendu výzkumu
z  členských  států  EU,  kteří  předjednávají  návrhy  politických  dokumentů  směřujících  k  projednání  výzkumnou
konfigurací  Rady  EU  pro  konkurenceschopnost.  Zástupci  Evropské  komise  mj.  informovali  o  aktuálním  stavu
implementace nástrojů takzvaného Wideningu, jejichž účelem je rozšiřování účasti v rámcovém programu EU pro
výzkum a inovace Horizont Evropa (2021–2027) a šíření výzkumné a inovační excelence napříč Unií. Tyto nástroje
podporují členské státy, které dosahují méně hodnotných výsledků v oblastech výzkumu a inovací. Informovalo o tom
Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy ČR (MŠMT). q

ERAC jednal v Praze o inovační agendě EU
středa 14. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy ČR (MŠMT) uspořádalo v Kongresovém centru Praha v rámci českého
předsednictví v EU zasedání Výboru pro Evropský výzkumný prostor a inovace (ERAC). Tématy zasedání byla kromě
jiného digitální dimenze evropských výzkumných infrastruktur,  inovační agenda EU a priority rozvoje Evropského
výzkumného prostoru do roku 2024. q

https://www.mpo.cz/cz/rozcestnik/pro-media/tiskove-zpravy/v-bruselu-jednali-ministri-pro-energetiku--evropska-komise-pripravi-navrhy-reseni-v-radu-dni--269804/
https://www.mfcr.cz/cs/zahranicni-sektor/rada-eu-ecofin/vysledky-ze-zasedani-rady-ecofin/2022/ecofin-ministri-financi-jednali-o-udrzit-48747/
https://www.mmr.cz/cs/ostatni/web/novinky/uprava-pravidel-pro-fondy-eu-na-stole-evropskeho-p
https://www.msmt.cz/v-praze-zaseda-pracovni-skupina-pro-vyzkum-rady-eu
https://www.msmt.cz/v-praze-zasedal-vybor-pro-evropsky-vyzkumny-prostor-a
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ČR i SR vystupují ze Spojeného ústavu jaderných výzkumů sídlícího v Rusku
pondělí 12. září | ČIANEWS | Zdroj informace

ČR k 31. prosinci 2022 ukončí po 66 letech své členství ve Spojeném ústavu jaderných výzkumů (SÚJV), jehož je
Ruská federace členem a na jejímž území organizace sídlí. Důvodem je vojenský konflikt na Ukrajině. Z tohoto důvodu
oznámila 18. května 2022 rozhodnutí o ukončení svého členství v SÚJV i Ukrajina; Polsko a Evropská organizace pro
jaderný  výzkum postupují  obdobně.  Slovensko,  Bulharsko  a  další  spolupráci  s  SÚJV také  přerušily.  Informace
zveřejnilo Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy ČR. q

SP ČR: Výsledek jednání v Radě EU situaci v průmyslu neuklidnil
pondělí 12. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Vláda by měla přijmout urychleně na národní úrovni konkrétní řešení, které významně sníží ceny energie všem, včetně
firem. Spolu s tím je nezbytné využít Dočasný krizový rámec či kurzarbeit. Uvedl to Svaz průmyslu a dopravy (SP) ČR
s tím, že pokud řešení přijato nebude, dojde k omezení či zastavení provozu řady firem s dopady do celé ekonomiky.
To napomůže rovněž k růstu sociálního napětí. Prezident svazu Jaroslav Hanák sdělil, že výsledek jednání v Radě EU
10. září 2022 je zatím zklamáním. K uklidnění situace v průmyslu nepřispěl. Doufá, že se strany vlády dojde v týdnu od
12. září 2022 k posunu. q

P. Kažimír: Zvýšení sazeb v eurozóně o 75 bb bylo správné
pátek 9. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Zvýšení základních úrokových sazeb Evropskou centrální bankou (ECB) o 75 bazických bodů (bb) bylo dle guvernéra
Národnej banky Slovenska (NBS) Petera Kažimíra nevyhnutelné a správné. Dodal, že v srpnu zrychlila cenami energií
tažená inflace v eurozóně na 9,1 %. q

Inflace v EU27 v červenci vzrostla na 9,8 pct
pondělí 12. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Spotřebitelské ceny v srpnu 2022 meziročně vzrostly o 17,2 %, což je o 0,3 pb méně než v červenci. Meziměsíčně se
zvýšily o 0,4 %. Údaje zveřejnil Český statistický úřad. Zpomalení cenového růstu nastalo zejména v dopravě, kde
zmírnilo zdražování pohonných hmot a olejů (PHM) na 28,3 % (v červenci 43,6 %). Elektřina podražila o 34,6 % a zemní
plyn o 61,4 %. Ceny zboží úhrnem vzrostly o 19,6 % a ceny služeb o 13,5 %. Dle předběžných údajů Eurostatu byla
meziroční změna indexu spotřebitelských cen v EU27 v červenci 9,8 %, meziměsíčně o 0,2 pb více. q

ČNB: Příjmy z rozpočtu EU na kapitálovém účtu činily 8,9 mld. Kč
úterý 13. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Pasivum běžného účtu platební bilance v červenci 2022 dosáhlo 24,2 mld. Kč. Bilance zboží a služeb byla pasivní
v objemu 0,8 mld. Kč. V bilanci prvotních důchodů na straně pasiv tvoří dividendy z přímých investic 25,5 mld. Kč.
V prvotních a druhotných důchodech je zahrnuto aktivní saldo převodů z ČR do rozpočtu EU ve výši 5,7 mld. Kč. Příjmy
z rozpočtu EU na kapitálovém účtu činily 8,9 mld. Kč. Informovala o tom Česká národní banka (ČNB). q

ČNB: Běžný účet evidoval schodek 72,7 mld. Kč
úterý 13. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Pasivum běžného účtu platební  bilance ve 2Q 2022 dosáhlo 72,7 mld.  Kč.  Bilance zboží  a  služeb skončila  se
schodkem 4,5 mld.  Kč.  Meziročně se výsledné saldo zhoršilo o 77,6 mld.  Kč.  Záporné saldo bilance prvotních
důchodů činilo 62 mld. Kč, přičemž nárůst pasivního salda o 6 mld. Kč ovlivnil pokles čistých příjmů z rozpočtu EU.
V bilanci druhotných důchodů vznikl schodek ve výši 6,3 mld. Kč, což představuje jeho meziroční zhoršení o 9,1 mld.
Kč. Informovala o tom Česká národní banka (ČNB). q

CTour: Hotely ubytovaly o 31 pct víc hostů, ohrožují je energie
pondělí 12. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Do českých hotelů přijelo v červenci 2022 celkem 1,41 mil. hostů (meziročně +31 %). Ve srovnání s předpandemickým
rokem 2019 jich bylo o 5,7 % méně. Hostů z ČR se z celkového počtu ubytovalo 51,2 %. Zahraničních turistů přijelo
o 400 tis. více, oproti roku 2019 o 27,5 % méně. Nejvíce bylo Němců (140 857), Slováků (64 335), Poláků (62 677)
a Američanů (43 672). Největší výpadek se stále týká turistů z Asie a Ruska. CzechTourism (CTour) dále informoval,
že tuzemští podnikatelé v cestovním ruchu mají aktuálně obavy z vysokých cen energií, které budou mít zásadní
dopad na podzimní a zimní turistickou sezónu. q

LEGISLATIVA A REGULACE
EK navrhla mimořádnou tržní intervenci na trhu s energiemi
středa 14. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Evropská komise (EK) navrhla mimořádnou intervenci na evropských trzích s energií s cílem řešit dramatický nárůst
cen. První reakcí k řešení je snížení poptávky po elektřině. EK proto navrhuje zavést povinnost snížit její spotřebu ve
vybraných hodinách s nejvyšší cenou nejméně o 5 %. Členské státy by měly usilovat o snížení celkové poptávky
nejméně o 10 % do 31. března 2023. To by vedlo i ke snížení spotřeby plynu o 1,2 mld. m3. EK dále navrhuje dočasné
zastropování příjmů pro výrobce elektřiny z inframarginálních zdrojů, tedy elektřiny vyrobené technologiemi s nižšími
náklady na 180 eur/MWh. A dalším návrhem je dočasný solidární  příspěvek z nadměrných zisků generovaných
z činností v odvětví ropy, zemního plynu, uhlí a rafinace, na něž se nevztahuje zastropování příjmů pro inframarginální
výrobce. Ten by přispěl k zachování investičních pobídek v zájmu ekologické transformace. q

https://www.msmt.cz/ceska-republika-vystupuje-ze-spojeneho-ustavu-jadernych
https://www.spcr.cz/news/15566-vysledek-jednani-v-rade-eu-zatim-situaci-v-prumyslu-neuklidnil
https://nbs.sk/aktuality/razantne-zvysovanie-urokov-bude-pokracovat-inej-cesty-niet%ef%bf%bc/
https://www.czso.cz/csu/czso/cri/indexy-spotrebitelskych-cen-inflace-srpen-2022
https://www.cnb.cz/cs/statistika/platebni_bilance_stat/platebni_bilance_m/vyvoj-platebni-bilance-komentar/
https://www.cnb.cz/cs/statistika/platebni_bilance_stat/platebni_bilance_q/vyvoj-platebni-bilance-komentar/index.html
https://www.czechtourism.cz/cs-CZ/Novinky/Archiv/2022/09/V-cervenci-do-CR-prijelo-vic-turistu
https://ec.europa.eu/commission/presscorner/detail/cs/ip_22_5489
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EP přijal pravidla pro přiměřené minimální mzdy v EU
středa 14. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Evropský parlament (EP) přijal  nová pravidla pro přiměřené minimální mzdy všech pracovníků v EU. Ty by měly
zajišťovat důstojné životní a pracovní podmínky a členské státy by měly podporovat kolektivní vyjednávání o mzdách.
Stanovení minimální  mzdy zůstává v pravomoci členských států,  které při  jejím posuzování mohou vycházet ze
spotřebního koše zboží a služeb za reálné ceny či ze 60 % mediánu hrubé mzdy a 50 % hrubé průměrné mzdy.
V zemích, kde se kolektivní vyjednávání vztahuje na méně než 80 % pracovníků, budou muset členské státy vypracovat
akční plán na jeho rozšíření. q

Vláda schválila snížení daně na naftu do konce roku 2023
středa 14. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Vláda schválila návrh Ministerstva financí ČR (MF) na pokračování snížené spotřební daně na motorovou naftu o 1,50
Kč na litr  do konce roku 2023.  V pátek 16.  září  2022 by ho měla začít  projednávat Poslanecká sněmovna ve
zrychleném procesu legislativní nouze. Původně mělo snížení daně platit od 1. června do 31. září 2022 jako dočasná
úleva řidičům s vysokými cenami pohonných hmot v důsledku rostoucích cen ropy a paliv na evropských a světových
trzích. q

MMR chystá zjednodušení povolování instalací OZE
pátek 9. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Ministerstvo pro místní  rozvoj  ČR (MMR) připravuje v  úzké spolupráci  s  dalšími  resorty  komplexní  metodickou
pomůcku k umisťování,  povolování a kolaudaci obnovitelných zdrojů energie (OZE). Výčtem jde o zdroje jako je
fotovoltaika, větrné elektrárny, tepelná čerpadla, malé vodní elektrárny, biomasa atd., a to z pohledu konkrétního
druhu  obnovitelného  zdroje  energie,  ať  už  jde  o  agrovoltaiku  nebo  plovoucí  fotovoltaiku,  malé  větrné  turbíny
a další.  Stavby pro OZE lze už nyní postavit  mnohdy bez stavebního povolení,  ohlášky či  územního rozhodnutí.
V novele stavebního zákona chce MMR další zjednodušení, aby i výstavba rozsáhlejších a výkonnějších soustav byla
zcela bezproblémová. q

Piráti: Zodpovědná regulace konopí přinese až miliardy korun
čtvrtek 15. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Piráti předloží vládním partnerům analýzu dopadů regulace trhu s konopím včetně doporučení. Jestliže by regulace
byla nastavena odpovědně, přinesla by podle nich řadu benefitů. Jedním z nich je daňový příjem do rozpočtu, který je
v opatrnější variantě odhadován na 650 mil. až 1,8 mld. Kč. V té optimističtější o řadu miliard korun více, pokud se
zahrne možnost prodeje konopných produktů nebo třeba export na německý trh. To by ulevilo rozpočtu i vzhledem
k současné ekonomické krizi. Přínosem je také omezení přístupu ke konopí u rizikových skupin. q

NRR: Stát je ze stávajících příjmů neufinancovatelný
čtvrtek 15. září | ČIANEWS | Zdroj informace

České  veřejné  finance  se  nacházejí  ve  významné  nerovnováze  vzniklé  kombinací  fiskálně  nerozvážných  kroků
a dlouhodobého neřešení dopadů demografického vývoje. Ve zprávě o stavu veřejných financí to uvedla Národní
rozpočtová rada s tím, že současný strukturální deficit 220 mld. Kč nevyřeší ekonomický růst, ale jsou nutné i úpravy
příjmů a  výdajů  státního rozpočtu.  Avizované zásahy do energetického trhu navíc  mohou pro veřejné rozpočty
znamenat další bezprecedentní a přitom dlouhodobou zátěž. NRR konstatovala, že stát je při své velikosti a rozsahu
jím poskytovaných veřejných služeb ze stávajících příjmů neufinancovatelný. q

ÚOHS na Svatomartinské konference informuje o novém nařízení EP
čtvrtek 15. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Úřad pro ochranu hospodářské soutěže (ÚOHS) pořádá tradiční Svatomartinskou konferenci. Uskuteční se v terminu
od 9. do 10. listopadu 2022. Účastníci se již mohou registrovat. Tématem budou tuzemské novinky v hospodářské
soutěži či horizontální dohody a udržitelnost. Konference se zaměří i na nové nařízení Evropského parlamentu a Rady
o zahraničních subvencích narušujících vnitřní trh. q

V ČR jsou k dispozici modifikované vakcíny
pondělí 12. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Evropská komise vydala na základě doporučení Výboru pro humánní léčivé přípravky (CHMP) a Evropské agentury pro
léčivé  přípravky  (EMA)  rozhodnutí  o  registraci  vakcíny  Comirnaty  Original/Omicron  BA.1,  a  Spikevax  bivalent
Original/Omicron BA.1, čímž schválila použití těchto bivalentních vakcín. Oba druhy modifikovaných vakcín budou
k dispozici jak na očkovacích místech, tak i u praktických lékařů. Informace zveřejnilo Ministerstvo zdravotnictví
ČR. q

DOTACE, INVESTICE, UNIJNÍ TRH
Vláda podpoří velkoodběratele energií 30 mld. Kč
středa 14. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Velkoodběratelé elektřiny a plynu budou moci od 1. listopadu 2022 čerpat kvůli vysokým cenám energií podporu
z výzvy nového dotačního titulu. Po jednání vlády 14. září 2022 to uvedl premiér Petr Fiala (ODS) s tím, že stát do
programu vyčlení 30 mld. Kč. U energeticky náročných firem bude maximální podpora 200 mil. Kč. Ostatní budou
moci získat nejvíce 45 mil. Kč. Podpora se má týkat zejména firem ze zpracovatelského a těžebního průmyslu, ale
také zemědělství a lesnictví. q

https://www.europarl.europa.eu/news/cs/press-room/20220909IPR40138/ep-prijal-nova-pravidla-pro-primerene-minimalni-mzdy-vsech-pracovniku-v-eu
https://www.mfcr.cz/cs/aktualne/tiskove-zpravy/2022/vlada-schvalila-snizeni-spotrebni-dane-n-48765/
https://www.mmr.cz/cs/ostatni/web/novinky/bartos-solarni-panely-lze-stavet-bez-stavebniho-po
https://www.pirati.cz/tiskove-zpravy/regulace-konopi.html
https://unrr.cz/nrr-propast-mezi-prijmy-a-vydaji-rozpoctu-se-zvetsuje-obrat-smerem-k-udrzitelnosti-neni-na-obzoru/
https://www.uohs.cz/cs/informacni-centrum/tiskove-zpravy/hospodarska-soutez/3396-svatomartinska-konference-2022.html
https://www.mzcr.cz/tiskove-centrum-mz/v-ceske-republice-jsou-k-dispozici-modifikovane-vakciny/
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MMR podpoří IZS ve 3 výzvách z IROP více než 7 mld. Kč
čtvrtek 15. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Ministerstvo pro místní rozvoj ČR (MMR) vyhlásilo tři výzvy z Integrovaného regionálního operačního programu (IROP)
pro žadatele z Integrovaného záchranného systému (IZS). V 17.–19. výzvě je alokováno více než 7 mld. Kč. Podpoří
mj. výstavbu nových hasičských stanic, pořízení specializované techniky či přístrojů pro detekci nebezpečných látek.
Ministr  pro místní  rozvoj  Ivan Bartoš (Piráti)  k  tomu sdělil,  že  hasičské záchranné sbory  i  policie  zasahují  při
povodních,  požárech  a  dalších  mimořádných  událostech  a  chrání  zdraví  i  životy  obyvatel.  Proto  je  nutné,  aby
disponovaly co nejkvalitnějším zařízením. q

MŽP podpoří 2,5 mld. Kč lepší hospodaření s vodou
středa 14. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Ministerstvo  životního  prostředí  ČR  (MŽP)  vyhlásilo  výzvu  z  OP  Životní  prostředí  na  chytání  dešťovky
a protipovodňová opatření. Obce a další subjekty mohou získat celkem 2,5 mld. Kč. Žádosti lze podávat do 31. října
2023. Dotace může dosáhnout až 100 % nákladů. Podpořeno bude např. budování akumulačních a podzemních
retenčních nádrží, výměna nepropustných povrchů za propustné či využívání přečištěné šedé vody. Na tyto záměry je
vyčleněna 1 mld. Kč. Na protipovodňová opatření jako zlepšení tvarů koryt vodních toků či zajištění přirozeného
rozlivu vody do krajiny je určeno 1,5 mld. Kč. q

Hartenberg a CORWIN postaví v Lublani víceúčelovou čtvrť
čtvrtek 15. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Investiční společnost Hartenberg Holding a slovenský developer CORWIN jsou v závěrečné fázi akvizice pozemku
v centru slovinské Lublaně. Dohoda o společném podniku by měla být uzavřena v následujících týdnech. Hartenberg
o tom informoval s tím, že cílem je proměnit  centrálně umístěnou postindustriální  oblast ve víceúčelovou čtvrť
a rozšířit tak rychle vznikající novou obchodní čtvrť. Pozemek má téměř 40 000 m2 a je v těsné blízkosti dalších tří
plánovaných projektů společnosti CORWIN. Prodávajícím je CEEREF UPRAVLJANJE doo, regulovaný nemovitostní
fond. q

Wirtualna Polska kupuje Szallas včetně portálů Hotel a Spa
pondělí 12. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Wirtualna Polska Holding S.A,  poskytovatel  online cestovních a turistických služeb v Polsku,  kupuje společnost
Szallas Group od jejích zakladatelů a od maďarské private equity a venture kapitálové společnosti PortfoLion Capital
Partners. Szallas provozuje největší cestovní portály ve střední a východní Evropě, které umožňují návštěvníkům
rezervovat ubytování v Maďarsku, Česku (Hotel.cz a Spa.cz), Rumunsku, Polsku a Chorvatsku. Ubytování poskytuje
v celkem 87 tis. zařízeních. Během posledních dvanácti měsíců do června 2022 bylo uskutečněno více než 1 mil.
rezervací v hodnotě 200 mil. eur. Společnost v tomto období vytvořila EBITDA ve výši 6,6 mil. eur. Hodnota transakce
činí 72 mil. eur a k tomu čistá hotovost společnosti, která se k datu uzavření transakce odhaduje na zhruba 10 mil. eur
(celkem 82 mil. eur). q

Větrný projekt ČEZ severně od Dortmundu uspěl v aukci
čtvrtek 15. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Projekt Skupiny ČEZ Datteln získal v německé aukci větrných elektráren na pevnině provozní podporu ve výši 58,7
eur/MWh. V závislosti na skutečně použitém korekčním faktoru tak bude mít zajištěný tarif 78 eur/MWh na 20 let od
připojení. Výstavba větrné farmy o výkonu 11,4 MW začne na začátku roku 2023 severně od Dortmundu. K připojení do
sítě by měla být připravena na konci roku 2023. Pokryje roční spotřebu zhruba 6000 domácností. Datteln je první
větrnou farmou připravovanou ve spolupráci s německým developerem GP Joule. ČEZ má opci na odkup projektů ze
společného podniku. Ten aktuálně čítá celkem 8 větrných projektů v několika spolkových zemích Německa. Díky
optimalizaci designu farem má nyní portfolio plánovanou kapacitu až 141 MW. q

Prologis získal v EU u sedmi měst prostory za 1,59 mld. eur
čtvrtek 15. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Prologis v Evropě rozšířil svou nabídku městských logistických prostor, a to o 1,14 mil. m2. Hodnota transakce činí
1,59 mld. eur. Prostřednictvím svého fondu PELF získal Prologis 128 budov a šest developerských projektů v sedmi
zemích EU od operátora Crossbay. Jde o lokality Řím, Milán, Amsterdam, Rotterdam, Madrid, Barcelona, Norimberk,
Berlín,  Paříž,  Brusel a Lodž. Při  aktuální  95% obsazenosti  portfolia Prologis nyní na základě transakce očekává
rozšíření zákaznické základny o více než 110 firem. Centra, ze kterých je možné obsluhovat hustě osídlené zóny, jsou
po pandemii COVID-19 a při expanze segmentu e-commerce pro zákazníky dle Prologis stále důležitější. q

Packeta spouští službu Mezi námi do Rumunska
pondělí 12. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Skupina Packeta vlastnící firmu Zásilkovna spouští službu Mezi námi pro doručování zásilek mezi fyzickými osobami
do Rumunska. Funguje také pro dodávání zásilek na rumunském trhu a mezi všemi zeměmi, kde je dostupná (ČR,
Slovensko, Maďarsko). Služba je realizována prostřednictvím aplikace Zásilkovna (v ČR) nebo Packeta (v ostatních
zemích). Klient pak může k odeslání využít více než 8 tis. podacích míst obou firem. Službu hradí online kartou. Doba
doručení je 1–2 dny. Zakladatelka Zásilkovny a CEO skupiny Packeta Simona Kijonková k tomu sdělila, že mobilní
aplikaci si stáhlo již více než 4 mil. lidí. Proces odesílání je dle ní jednoduchý, pohodlný, levný a rychlý. q

https://www.mmr.cz/cs/ostatni/web/novinky/mmr-na-integrovany-zachranny-system-pujde-z-irop-v
https://www.mzp.cz/cz/news_202209_Ministryne-Hubackova-Chytani-destovky-a-protipovodnova-opatreni-podporime-dvema-a-pul-miliardami
http://hartenbergcapital.com/en/news/corwin-hartenberg-will-acquire-large-scale-brownfield-central-ljubljana-goal-landmark-urban-revitalization/
https://holding.wp.pl/en/investor/press-releases/wirtualna-polska-acquires-szallas-group-6811497627253376
https://www.cez.cz/cs/pro-media/tiskove-zpravy/vetrny-projekt-datteln-v-nemecku-uspel-v-aukci-a-ziskal-provozni-podporu-163541
http://www.cianews.cz/cs/6666499-tz-prologis-akvizice-mestskeho-portfolia-rekordni-transakce-napric-sedmi-evropskymi-staty
http://www.cianews.cz/cs/6658434-packeta-spousti-dorucovani-zasilek-mezi-fyzickymi-osobami-do-rumunska-cena-sluzby-mezi-nami-z-cr-do-rumunska-zacina-na-109-korunach
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Photon Energy zahájila stavbu sedmé FVE v Rumunsku
středa 14. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Photon Energy v Rumunsku zahájila stavbu již sedmé fotovoltaické elektrárny (FVE), která bude mít kapacitu 7,1 MWp.
Vznikne nedaleko města Sahateni na 10 ha plochy a bude vybavena přibližně 12 700 solárními panely. Bifaciální
solární moduly namontované na jednoosých trackerech budou do distribuční soustavy společnosti SDEE Electrica
Muntenia Nord dodávat přibližně 11,4 GWh obnovitelné energie ročně. Photon Energy plánuje do konce roku 2022
postavit v zemi fotovoltaické elektrárny s celkovou výrobní kapacitou 32 MWp. q

Fond Schönfeld&Co koupil od RSBC centrum Platinium Brno
středa 14. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Fond  Prémiové  nemovitosti  společnosti  Schönfeld&Co Nemovitosti  pořídil  do  svého  portfolia  doposud  největší
položku,  komerční  centrum  Platinium  Brno.  Šestipatrová  budova  s  tržním  oceněním  okolo  650  mil.  Kč  má
pronajímatelnou plochu přes 8500 m2, zastřešené parkoviště pro 58 vozů a podzemní podlaží s garážemi pro 165
stání. Nemovitost generuje díky stabilním bankovním, finančním a obchodním nájemcům roční výnosy přes 40 mil. Kč.
Fond získal budovu koncem srpna od skupiny RSBC a plánuje ji držet dlouhodobě. Od založení v roce 2020 fond
zhodnotil majetek investorů o 24,4 %. Od začátku roku do července 2022 vzrostl o 5,9 %. q

Genesis Capital získal podíl v expandujícím Hecht Motors
středa 14. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Genesis Private Equity Fund IV ze skupiny Genesis Capital koupil minoritní podíl v Hecht Motors, středoevropské
společnosti působící v oblasti výroby a prodeje zahradní techniky. Jeden ze zakladatelů Hecht Rudolf Runštuk řekl, že
firma historicky dosahovala ročního růstu mezi 15 a 20 %. Nyní se chce kromě trhů v ČR, SR, Polsku a Maďarsku
zaměřit i na další oblasti. Partner Genesis Private Equity Martin Viliš dodal, že předpokladem pro rozvoj bude posílení
vnitřní infrastruktury s důrazem na logistiku. q

HSF pro Garbe v ČR i SR staví průmyslové objekty s 56 tis. m2
pondělí 12. září | ČIANEWS | Zdroj informace

HSF System staví pro německou společnost Gabre Industrial Real Estate v ČR i SR průmyslové objekty s celkovou
výměrou přibližně 56 tis. m2. Největším projektem je Garbe Park Chomutov, který po dokončení nabídne přibližně 30
tis. m2. Nájemcem bude německý Fielmann, jenž zde otevře automatizované výrobní a zásobovací centrum. V Green
Parku Piešťany byla nedávno dokončena výstavba prvního objektu o výměře 8 tis. m2. Zároveň začaly práce na druhé
udržitelné hale o rozloze 18 tis. m2. q

S investicí od PFC postaví Acond závod na výrobu čerpadel
pondělí 12. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Pale Fire Capital  (PFC) získal téměř čtvrtinový podíl  (24,3 %) ve společnosti  Acond. Ta je výrobcem úsporných
tepelných čerpadel. Investice PFC směřuje do vybudování nového výrobního závodu ke znásobení výrobní kapacity a k
posílení evropské expanze. Podnik má ambici vyrábět do roku 2025 desítky tisíc tepelných čerpadel ročně. Investiční
skupina se touto majetkovou účastí rozhodla nahradit svůj původní záměr vybudovat solární parky pro podpoření
energetické soběstačnosti a bezpečnosti Česka a Evropy. Desetitisícům domácností chce pomoci zbavit se závislosti
na primárně ruském plynu a výrazně snížit jejich spotřebu energií. q

ČSOB: V Polsku zaplatili v létě Češi kartami o 262 pct více
úterý 13. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Celkový objem plateb kartami v zahraničí o letních prázdninách stoupl meziročně o 64 %. Počet transakcí vzrostl
o 77 %. Ze statistiky skupiny ČSOB dále vyplývá, že lidé nejčastěji platili kartami v supermarketech, za ubytovací
služby, u čerpacích stanic a v restauracích. Nejvíce Češi utráceli v Polsku, Chorvatsku, Itálii, Rakousku a Německu. Ve
většině  zemí  rostly  karetní  platby  v  desítkách  procent.  Výjimkou  bylo  pouze  Polsko,  kde  lidé  zaplatili
o 262 % více. Češi k severním sousedům mířili ve velkém za výhodnými nákupy především potravin a pohonných
hmot. q

KŠB radila M&M reality při prodeji 50 pct skupině EHS
pátek 9. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Advokátní kancelář Kocián Šolc Balaštík (KŠB) poskytla právní a daňové poradenství M&M reality holding při prodeji
50 % akcií. Kupujícím je realitní skupina EHS (European Housing Services) sdružující mj. platformu Bezrealitky.cz,
realitní kancelář Maxima Reality a Český nemovitostní trust. AK dále informovala, že obě realitní společnosti zamýšlejí
expandovat pod novou značkou M&M Real Estate Europe do zahraničí. V roce 2023 do Německa a Rakouska. Do
svého rozvoje plánují v dalších letech investovat více než 3 mld. Kč. q

Dopravce easyJet navyšuje lety z Prahy do Británie a Itálie
pondělí 12. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Letecký dopravce easyJet navýšil počet letů z Prahy do Londýna na letiště Luton na pět týdně. Do Manchesteru bude
létat 8x týdně a do Milána 6x týdně. Obnovil také spoj do Bristolu. Informace zveřejnilo Letiště Praha. q

Praha staví Dvorecký most za 1,08 mld. Kč, půlku zaplatí EU
úterý 13. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Praha zahájila stavbu Dvoreckého mostu přes Vltavu. Most pro MHD, cyklisty a pěší postaví sdružení Metrostav TBR
Firesta STRABAG – Dvorecký most. Práce potrvají 810 dní a k celkové ceně 1,08 mld. Kč by měla Evropská unie
přispět až 500 mil. Kč. q

http://www.cianews.cz/cs/6661538-photon-energy-zahajila-stavbu-7-1-mwp-elektrarny-v-rumunsku-a-pokracuje-v-planu-do-konce-roku-2022-uvest-do-provozu-32-mwp-instalovaneho-vykonu
http://www.cianews.cz/cs/6662498-fond-premiove-nemovitosti-poridil-do-sveho-portfolia-doposud-nejvetsi-nemovitost-komercni-centrum-platinium-brno
http://www.cianews.cz/cs/6661984-fondy-skupiny-genesis-capital-koupily-minoritni-podil-v-hecht-motors
http://www.cianews.cz/cs/6658338-hsf-system-stavi-pro-nemeckeho-developera-garbe-v-cesku-i-na-slovensku
https://palefirecapital.com/investujeme-do-ceskeho-vyrobce-tepelnych-cerpadel-acond/
https://www.csob.cz/portal/-/tz220913?redirect=%2Fportal%2Fcsob%2Fservis-pro-media%2Ftiskove-zpravy
http://www.ksb.cz/cs/novinky-publikace/novinky
https://www.praha.eu/jnp/cz/o_meste/magistrat/tiskovy_servis/tiskove_zpravy/praha_zahajila_stavbu_dvoreckeho_mostu.html
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VYS dokončil obchvat Bíteše za 85 mil. Kč, EU dala 37 mil. Kč
středa 14. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Kraj Vysočina (VYS) dokončil severozápadní obchvat II/379 Velké Bíteše. Město se tak zbaví značné části tranzitní
nákladní  dopravy  ze  směru  od  Tišnova  na  dálnici  D1  a  naopak.  Náměstek  hejtmana  VYS  pro  oblast  dopravy
a ekonomiky Miroslav Houška (KDU-ČSL) sdědlil, že stavbu za více než 85 mil. Kč s DPH zrealizovala Eurovia CS.
Dotace z IROP dosáhnou téměř 37 mil. Kč. Doprava je prozatím umožněna v režimu zkušebního provozu, přičemž rok
zde bude měřena hluková zátěž. q

VYS: IROP poskytne na modernizaci škol v kraji až 166 mil. Kč
středa 14. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Celkem 15 projektových záměrů na modernizaci středních a vyšších odborných škol na Vysočině v objemu 166 mil. Kč
může být  v  následujícím programovém období  2021–2027 podpořeno z  Integrovaného regionálního operačního
programu (IROP). Z toho pět investičních projektů plánují realizovat školy zřizované Krajem Vysočina (VYS). Radní pro
oblast školství Jan Břížďala (Piráti) uvedl,  že o dotace z IROP může žádat i  dalších pět projektů škol v oblasti
speciálního vzdělávání. q

PAK vypíše tendr na zpracovatele studie k obnově nemocnice
úterý 13. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Pardubický kraj  (PAK) zahájí  výběrové řízení  na zpracovatele studie na modernizaci  lůžkového fondu Svitavské
nemocnice. Předpokládaná hodnota zakázky činí 7,9 mil. Kč s DPH. Součástí projektového záměru je zpracování
studie na 2. fázi 1. etapy modernizace lůžkového fondu. Zahrnuje zbourání lůžkového pavilonu, RTG a výstavbu
nového lůžkového pavilonu D s celkem 106 lůžky. Předpokládané náklady na stavební část činí 280 mil. Kč s DPH.
Aktuálně kraj v nemocnici rozšiřuje v rámci 1. fáze 0. etapy kapacity JIP chirurgických provozů a JIP pro interní lůžka.
Práce by měly být dokončeny v 1Q 2023. Na investici získal dotace z programu ReactEU. q

PAK investuje 100 mil. Kč do školních FVE, požádá o dotace
úterý 13. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Pardubický kraj  (PAK)  plánuje  v  příštích letech investovat  více než 100 mil.  Kč do vybudování  fotovoltaických
elektráren  na  střechách  budov  a  v  areálech  v  jeho  majetku.  Připravuje  proto  podání  žádosti  o  dotaci  do
Modernizačního fondu a do Operačního programu Životní prostředí (OPŽP). Pokud s žádostmi uspěje, zamýšlí FVE
vybudovat na gymnáziích v Pardubicích – Dašická a Jevíčku, Střední průmyslové škole chemické Pardubice, Střední
škole (SŠ) automobilní v Ústí nad Orlicí, SŠ zemědělské a veterinární Lanškroun a SŠ zemědělské a Vyšší odborné
škole Chrudim. A dále ji instaluje i na budovu Albertina, odborného léčebného ústavu Žamberk. Celkem v plánech
počítá s umístěním více než 5000 solárních panelů o souhrnném výkonu více než 2200 kWp. q

Brno schválilo investiční záměr pro 1. etapu čtvrti Špitálka
pátek 9. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Brno schválilo investiční záměr pro 1. etapu budování dopravně-technické infrastruktury pro výstavbu chytré čtvrti
Špitálka. Může tak alokovat prostředky pro financování jednotlivých studií či zahájit práce. V 1. etapě výstavby by
mělo vzniknout několik nových komunikací včetně chodníků a cyklostezek a technická infrastruktura. Předpokládané
náklady na projektové práce a průzkumy činí zhruba 10 mil. Kč bez DPH, na výkupy pozemků pak 200 mil. Kč bez DPH.
Samotná stavba má vyjít na 237,8 mil. Kč bez DPH. Analýzu rizik zájmového území pro výstavbu chytré čtvrti provede
společnost GEOtest. q

TRENDY, DIGITALIZACE A INOVACE
Parimatch chce v novém pražském R&D centru 200 vývojářů
úterý 13. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Parimatch Tech plánuje v  Praze vytvořit  výkonné výzkumné a vývojové centrum (R&D),  které bude pracovat  na
rostoucím portfoliu B2B řešení společnosti. V příštích dvou letech zamýšlí centrum rozšířit na 200 vývojářů. Najímá
proto kvalifikované odborníky z ČR a do pražské pobočky také přemisťuje zahraniční experty. Aktuálně se tým od
otevření centra 1. května 2022 rozrostl na více než 30 zaměstnanců. Firma se 24. září 2022 zúčastní veletrhu Jobspin
Multilingual Job Fair Prague. Uspořádá také 6. října 2022 vlastní akci Tech Breakfast. Sídlo společnosti vyvíjející
technologická a marketingová řešení pro online zábavní průmysl se nachází v Limassolu na Kypru. q

Pure Storage do R&D centra nabírá lidi, v čele je P. Melmon
úterý 13. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Pure Storage rozšiřuje své pražské výzkumné a vývojové centrum a další aktivity v ČR. Společnost chce nadále
pokračovat v inovacích a investicích v tuzemsku i v celém regionu EMEA a podpořit tím globální růst. Od otevření
centra na jaře 2020 zdvojnásobila počet svých technických expertů a v letech 2023 a 2024 plánuje růst podobným
tempem. Nově byl ředitelem R&D centra jmenován Paul Melmon, který dosud zastával pozici viceprezidenta pro vývoj
v oddělení Digital Experience. Před tím pracoval jako technologický ředitel v Colibri Group. q

Honeywell využívá centrum v Brně pro snižování emisí letadel
pondělí 12. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Honeywell  a  Reaction  Engines  Limited,  britská  společnost  z  oblasti  aerospace,  podepsaly  memorandum
o porozumění. Týká se spolupráce na vývoji technologií tepelného managementu jako zásadního faktoru pro snížení
emisí  letadel  bez  ohledu  na  typ  paliva.  Společnosti  přizpůsobí  unikátní  technologii  mikrotrubkového tepelného
výměníku od Reaction Engines a použijí ji v celé řadě systémů společnosti Honeywell pro udržitelná řešení tepelného
managementu v letectví. Významnou roli ve spolupráci má výzkumné a vývojové centrum Honeywell v Brně. q

https://www.kr-vysocina.cz/kraj-vysocina-dokoncil-severozapadni-obchvat-velke-bitese-prvni-auta-projedou-uz-ve-ctvrtek/d-4115524/p1=1013
http://www.kr-vysocina.cz/vismo5/dokumenty2.asp?id_org=450008&id=4115530
https://www.pardubickykraj.cz/aktuality/117840/kraj-pripravuje-studii-na-modernizaci-luzkoveho-fondu-svitavske-nemocnice
https://www.pardubickykraj.cz/aktuality/117843/kraj-chce-v-dalsich-arealech-strednich-skol-budovat-fotovoltaicke-elektrarny
https://cosedeje.brno.cz/w/diky-schvalenemu-investicnimu-zameru-muze-vzniknout-vstup-do-chytre-ctvrti-spitalka-resi-se-take-vyhodnoceni-ekologicke-zateze
http://www.cianews.cz/cs/6660614-parimatch-tech-nove-v-praze-prinasi-velkou-prilezitost-pro-ceske-it
http://www.cianews.cz/cs/6660558-pure-storage-rozsiruje-sve-vyzkumne-a-vyvojove-centrum-v-ceske-republice-vedenim-prazskeho-r-d-centra-byl-poveren-zkuseny-technologicky-lidr-paul-melmon
http://www.cianews.cz/cs/6658498-honeywell-vyuziva-technologicky-vyvoj-v-brne-ke-snizovani-spotreby-paliva-v-letectvi
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Dachser i v Panattoni Parku Týniště využije WMS Mikado
pondělí 12. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Dachser Czech Republic převzal od začátku září 2022 do užívání prostory o výměře 8000 m2 s kapacitou až 14,5 tis.
paletových  míst  v  Panattoni  Parku  Týniště.  Dalších  312  m2  bude  využívat  jako  kanceláře  a  sociální  zázemí.
Poskytovatel logistiky využije v hale vlastní skladový systém (WMS) Mikado. Generální ředitel Panattoni pro ČR a SR
Pavel Sovička sdělil, že se podařilo pronajmout všechny prostory haly ještě před finalizací projektu. Projekt počítá mj.
s nabíječkami na elektromobily. Globální developer s 43 pobočkami v Evropě i Americe krozšiřuje park od podzimu
2021, kdy zahájil výstavbu dvou hal s certifikací BREEAM o rozlohách 16,3 tis. a 9,9 tis. m2. Nájemcem již dokončené
poloviny první haly (8000 m2) je dopravní a logistická společnost C.S.CARGO. Druhou halu obsadil český výrobce
elektrokol Totem Bikes. Výrobu zahájí na konci roku 2022. q

Airbus zajistí satelitní komunikaci armádám ČR a Nizozemska
pátek 9. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Airbus Defence and Space podepsala smlouvy s ministerstvy obrany České republiky a Nizozemska na poskytování
satelitní komunikace po dobu 15 let. Ozbrojené síly obou zemí budou využívat 2 respektive 3 kanály vojenského
komunikačního zařízení Airbus UHF (Ultra High Frequency) na telekomunikačním satelitu EUTELSAT 36D. Ten má být
vypuštěn v roce 2024. Společnost jej postaví na platformě Eurostar Neo. Vybaven bude také 70 transpondéry v pásmu
Ku-band pro televizní vysílání. Nesené zařízení UHF bude obsluhováno síťovým operačním centrem v Toulouse. Jeho
18 kanálů umožní až 200 souběžných spojení nad Evropou, Středním východem, Afrikou, velkou částí Asie a také nad
Atlantským oceánem (po východní Brazílii) a Indickým oceánem (po západní Austrálii). q

Pilulka Lab investuje do Vitadio, aplikace cílí na Evropu
pátek 9. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Společný podnik Pilulka Lékárny a akcelerátoru StartupYard Pilulka Lab investoval do společnosti Vitadio. Platforma
a mobilní aplikace Vitadio poskytuje s pomocí umělé inteligence lidem s cukrovkou podporu v životosprávě a zlepšení
kontroly diabetu 2. typu. Společnost působí v Česku, na Slovensku a v Německu, kde zdravotní pojišťovny její službu
hradí zhruba 8 mil. lidí trpícím tímto onemocněním. Pilulka Lab o tom informovala s tím, že investice má Vitadiu
pomoci urychlit rozvoj na německém trhu a připravit firmu na další expanzi do Evropy. q

Program AlzaPlus+ eviduje 100 tis. členů, má akci s VISA
pondělí 12. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Alza.cz v září 2022 aktivuje majitelům Visa karet, kteří nakoupí na e-shopu a zaplatí online kartou, měsíční členství
v zákaznickém programu AlzaPlus+ zdarma. Aktuálně eviduje od spuštění programu na konci května 2022 již 100 tis.
zapojených zákazníků. Ti si mohou mj. nechat bezplatně doručit jakoukoliv objednávku do AlzaBoxů, na pobočky
i AlzaPointy a do všech partnerských odběrných míst a boxů společností Zásilkovna, Česká pošta a Balíkovna či PPL.
Zatímco v západních zemích volí dle průzkumů většina nakupujících doručení domů na adresu, v tuzemsku převládá
osobní odběr. Tuto možnost využívá aktuálně 85 % zákazníků e-shopu. q

Alsendo vstoupilo do Zaslat.cz; pomůže s expanzí v CEE
úterý 13. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Online portál a vyhledávač dopravců Zaslat.cz podepsal strategické partnerství se společností Alsendo. Při akvizici
pomohl Alsendu investor Abris Capital Partners. Ten v ČR vlastní mj. prodejce vozů AAA Auto. Ředitel společnosti
Zaslat.cz Miroslav Michalko sdělil, že akvizice pomůže firmě s expanzí na další trhy v regionu CEE. Umožní také
rozšířit sadu produktů a růst v ČR a SR. Aktuálně má portál v portfoliu téměř 20 dopravců a s dalšími o integraci
jedná. q

Nilmore získal 13 mil. Kč od firmy Danielson na cirkularitu
pondělí 12. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Český technologicko-textilní startup Nilmore získal od společnosti Danielson investici 13 mil. Kč pro svůj cirkulární
textilní  koncept a chystá další  investiční kolo pro budování B2C brandu na evropském trhu. Zakladatel  Nilmore
Mikuláš Hurta uvedl, že všechny použité materiály pojí to, že jsou díky firemnímu know-how a napojení na recyklační
technologie plně recyklovatelné s výtěžností přes 86 % a dodal, že firma se postará také o zpětný odběr a recyklaci.
V souvislosti s evropskou směrnicí o Rozšířené odpovědnosti výrobce (EPR) o recyklaci produktů kvůli nepřímým
emisím Scope 3, Nilmore pro B2B partnery vyčíslí úsporu CO2, vody a odpadu díky přechodu na cirkulární řešení,
a firmy tak dosáhnou úspor. q

Aplikace Raiffeisenbank umožní investovat i na cizích burzách
úterý 13. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Raiffeisenbank na českém trhu spouští vlastní mobilní aplikaci pro nákup burzovně obchodovaných fondů (ETF), akcií,
podílových fondů a investičních certifikátů. Aplikace s názvem Raiffeisen investice umožňuje uživatelům investovat
na pár kliknutí a přináší jednoduché řešení pro správu investičního portfolia. Ředitel investic v Raiffeisenbank Marek
Podrabský uvedl, že klienti, kteří si otevřou investiční smlouvu prostřednictvím aplikace Raiffeisen investice, budou
moci do konce roku obchodovat akcie a ETF na americké burze s poplatkem již od 1 dolaru, v Evropě od 1 eura a na
BCPP od 10 Kč. q

http://www.cianews.cz/cs/6658346-do-panattoni-parku-tyniste-zamirila-logisticka-spolecnost-dachser
http://www.cianews.cz/cs/6656271-airbus-bude-zajistovat-satelitni-komunikaci-pro-ozbrojene-sily-cr-a-nizozemska
https://www.alza.cz/alzaplus-100-tisic
http://www.cianews.cz/cs/6660636-do-ceske-logisticke-platformy-zaslat-cz-vstupuje-alsendo-lidr-digitalizace-e-commerce-prepravy-v-evrope
http://www.cianews.cz/cs/6658420-technologicko-textilni-startup-nilmore-ziskava-nejvetsi-investici-ve-sve-kategorii-firmam-jejich-reseni-pomaha-snizovat-emise-i-spotrebu-vody
http://www.cianews.cz/cs/6660626-raiffeisenbank-spousti-mobilni-aplikaci-pro-nakup-etf-akcii-podilovych-fondu-a-investicnich-certifikatu
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TA ČR: Vědci vysledovali bakterie rozkládající pesticidy ve vodě
pátek 9. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Čeští  výzkumníci  vysledovali  dva  druhy  bakterií  a  dva  druhy  kvasinek,  využitelné  pro  dekontaminaci  od  cizích
biologických látek, především perzistentních pesticidů. Praktické využití budou mít například v reaktoru, který čistí
vodu a odstraňuje z ní řadu těchto látek ohrožujících rozmanitost přírodních ekosystémů. Na projektu, který finančně
podpořila Technologická agentura ČR (TA ČR), se podíleli experti z Výzkumného ústavu rostlinné výroby, ALS Czech
Republic  a  EPS  biotechnology.  Ačkoliv  je  řada  pesticidů  v  EU  zakázána,  jejich  přítomnost  stále  se  objevuje
v podzemních vodách i povrchových zdrojích. q

BMW vybaví vozy komponenty z recyklovaných rybářských sítí
úterý 13. září | ČIANEWS | Zdroj informace

BMW Group plánuje v roce 2025 uvést na trh modely Neue Klasse. Vybavené budou plastovými komponenty, které
jsou zhruba ze 30 % vyrobeny z recyklovaných rybářských sítí a lan. Díly budou mít přibližně o 25 % nižší uhlíkovou
stopu než ty vyrobené z konvenčně produkovaných plastů. V rámci nové iniciativy vyvinuté ve spolupráci s dánskou
společností PLASTIX vzniká díky inovativnímu procesu z recyklovaného námořního odpadu materiál vhodný k výrobě
komponentů vstřikováním. Dosud se recyklovaný námořní plast používal v automobilovém průmyslu pouze ve formě
vláken  (ECONYL).  BMW  Group  si  stanovila  cíl  zvýšit  do  roku  2030  průměrný  podíl  druhotných  materiálů
v termoplastech používaných v nových vozech ze současných zhruba 20 na 40 %. q

Honda do roku 2025 představí 10 elektrických motorek
úterý 13. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Honda se bude snažit dosáhnout do 40. let 21. století uhlíkové neutrality s primárním zaměřením motocyklových
obchodních aktivit na environmentálních strategie. Značka o tom informovala s tím, že chce urychlovat elektrifikaci
svých motocyklů, ale také bude pokračovat ve vývoji spalovacích motorů. Do roku 2025 plánuje celosvětově představit
nejméně 10 elektrických motocyklů. Během příštích pěti let jich chce ročně prodat 1 mil. a od roku 2030 by se roční
prodeje elektrických modelů měly navýšit na 3,5 mil. strojů (15 % celkového prodeje). q

BMW umožní s Plug&Charge nabíjení bez karty i od více poskytovatelů
pondělí 12. září | ČIANEWS | Zdroj informace

BMW Group nabídne od poloviny roku 2023 v elektricky poháněných modelech funkci Plug&Charge, která umožní
nabíjet na veřejných dobíjecích stanicích bez nabíjecí karty nebo aplikace. Přihlášení k nabíjení a k následnému
vyúčtování probíhá automaticky prostřednictvím výměny dat mezi automobilem a nabíjecí stanicí. Poskytovatelem
služby je společnost Digital Charging Solutions (DCS). Automobilka do nabídky řešení Plug&Charge integrovala také
funkci více smluv. Zákazníci si tak budou moci do vozidla digitálně uložit své smlouvy od nejméně pěti různých
poskytovatelů a využívat  jejich nabíjecí  stanice.  Poskytovatelé musí  být  připojeni  k  celoevropské síti  eRoaming
společnosti Hubject. q

Renault představí na pařížském autosalonu Kangoo E-Tech
pátek 9. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Značka Renault představí na 89. ročníku autosalonu Mondial de l'Auto 17.–23. října 2022 v Porte de Versailles ve
světové premiéře reinterpretaci modelu Renault 4, první elektrický vůz Kangoo E-Tech pro rodiny či sportovní koncept
modelu Renault 5. Dacia uvede poslední fázi proměny své vizuální identity, a to napříč celým sortimentem. Alpine
představí ve světové premiéře zcela nový koncept ztělesňující  budoucnost její  produktové a sportovní strategie.
Autosalonu se zúčastní i značka Mobilize se svou vizí mobility ve městech. Podnik HYVIA zaměřený na vodíkovou
mobilitu uvede mj. také sériovou verziH2 vozu Master Van H2-TECH. q

BMW bude od roku 2025 používat inovativní cylindrické bateriové články
pátek 9. září | ČIANEWS | Zdroj informace

BMW Group bude od roku 2025 pro vozy modelů NEUE KLASSE používat inovativní cylindrické bateriové články. Nová
technologie má snížit náklady na kompletní vysokonapěťovou baterii oproti současným vozům značky až o 50 %.
Technologický skok zvětší hustotu energie o více než 20 %, zvýší rychlost nabíjení až o 30 % a prodlouží dojezd rovněž
až o 30 %. Automobilka plánuje postavit s partnery továrny na jejich výrobu na šesti místech na klíčových trzích,
každou s roční kapacitou až 20 GWh. Dvě v Číně, dvě v Evropě a dvě v Severní Americe. Továrny budou využívat určitý
podíl  druhotných surovin pro výrobu lithia,  kobaltu a niklu,  a pro výrobu také ekologickou energii  s cílem snížit
množství produkovaného CO2. q

VW představil studii terénního elektromobilu ID. XTREME
pondělí 12. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Volkswagen představil na mezinárodním Setkání ID. ve švýcarském v Locarnu studii terénního vozu ID. XTREME.
Koncepční elektromobil s pohonem všech kol vychází z modelu ID.4 GTX a kombinuje moderní SUV s robustním
terénním automobilem. Studii vytvořili nadšenci ze společnosti Volkswagen pro fanoušky ID. v Locarnu. O dalším
osudu projektu bude rozhodnuto na základě odezvy příznivců elektromobility. q

MŽP: Odborníci z EU představili v Praze adaptační projekty na změnu klimatu
úterý 13. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Odborníci z celé Evropy prezentovali 13. září 2022 na konferenci českého předsednictví o adaptacích na změnu
klimatu  úspěšné  projekty  pro  zadržování  vody,  regeneraci  půdy,  zvyšování  odolností  lesů  nebo  obnovu
ekosystémových služeb. Jednání na konferenci doplní i tematické exkurze. Výsledky pak budou shrnuty v dokumentu
nazvaném Pražská  výzva.  Ten  bude  ministryně  životního  prostředí  Anna  Hubáčková  (za  KDU-ČSL)  prezentovat
ministrům životního prostředí na zasedání Rady v Lucemburku v říjnu 2022. q

http://www.cianews.cz/cs/6655563-tacr-bakterie-a-kvasinky-cisti-vodu-i-pudu-od-pesticidu
https://www.press.bmwgroup.com/czech/article/detail/T0403684CS/revoluce-v-automobilov%c3%a9m-pr%c5%afmyslu-d%c3%adly-vyroben%c3%a9-z-recyklovan%c3%bdch-ryb%c3%a1%c5%99sk%c3%bdch-s%c3%adt%c3%ad?utm_source=article-extern&utm_campaign=BMW%20Group%20PressClub&utm_medium=Email
https://hondanews.eu/cz/cs/motorcycles/media/pressreleases/412870/shrnuti-z-brifinku-spolecnosti-honda-o-podnikani-v-oblasti-motocyklu-dosazeni-uhlikove-neutrality-s
https://www.press.bmwgroup.com/czech/article/detail/T0403688CS/nab%c3%adjen%c3%ad-bez-aplikace-a-karty-bmw-group-p%c5%99edstavuje-funkci-plug-charge-a-jako-prvn%c3%ad-v%c3%bdrobce-umo%c5%be%c5%88uje?utm_source=article-extern&utm_campaign=BMW%20Group%20PressClub&utm_medium=Email
http://www.cianews.cz/cs/6656397-mondial-de-l-auto-2022-6-svetovych-premier-skupiny-renault
https://www.press.bmwgroup.com/czech/article/detail/T0403570CS/vyšší-výkon-nižší-emise-co2-výrazně-nižší-náklady:-bmw-group-bude-od-roku-2025-pro-neue-klasse-používat-inovativní-cylindrické-bateriové-články
https://www.volkswagen.cz/znacka-a-technologie/tiskove-zpravy/3367-volkswagen-predstavil-v-locarnu-studii-terenniho-elektromobilu-id-xtreme
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Pii: Startupy od Prahy chtějí talenty a kapitál ze zahraničí
středa 14. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Pražské startupy se potýkají s nedostatkem kvalifikovaných pracovníků zejména v oblasti IT, umělé inteligence (AI)
a datové analytiky i potížemi se získáváním nových lidí. Od hlavního města očekávají, že přiláká více talentů a venture
kapitálu ze zahraničí a prosadí u městských firem zájem o inovace v oblasti  AI.  Ukázala to analýza Pražského
inovačního institutu (Pii)  pro Hlavní  město Praha.  Pandemie měla podle mapování  negativní  dopad na necelou
polovinu  podniků  (46  %).  Naopak  až  čtvrtina  oslovených  startupů  poznamenala,  že  koronavirus  měl  na  jejich
podnikání pozitivní ekonomický vliv. q

ZPRÁVY ZE SLOVENSKA
Vláda SR podpoří investici Volva, která vytvoří až 13 tis. pracovních míst
úterý 13. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny SR podpoří investici automobilky Volvo v průmyslovém areálu u obce
Valaliky u Košic. Automobilka tam postaví za 1,2 mld. eur závod na výrobu elektromobilů. V souhrnu s dodavatelskými
firmami  by  mělo  vzniknout  až  13  tis.  nových  míst.  V  oblasti  služeb  zaměstnanosti  se  podpora  bude  týkat
zejm. získávání a výběru zaměstnanců a dojíždění za prací. Celkem vláda plánuje investici podpořit 267 mil. eur. q

MZ SR vyhlásilo výzvu k využití AI při radioterapii
pátek 9. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Ministerstvo zdravotníctva (MZ) SR vyhlásilo výzvu k plánování radioterapie za pomoci umělé inteligence. Výzva je
určena všeobecným a specializovaným nemocnicím. Jejím cílem je zefektivnit práci radiačních onkologů a zvýšit
kvalitu léčby. Zavedení inovativní metody při plánování léčby onkologických onemocnění podpoří ministerstvo z Plánu
obnovy a odolnosti SR. Na výzvu jsou alokovány 2 mil. eur. Žádosti lze předkládat do 30. září 2022. q

SPP uzavřel smlouvu s ExxonMobil o dodávce LNG
pondělí 12. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Slovenský plynárenský priemysel  (SPP) uzavřel  s  mezinárodní  energetickou společností  ExxonMobil  smlouvu na
nákup zkapalněného plynu LNG. Obě firmy chtějí také navázat další spolupráci ve střednědobém horizontu. SPP
kontraktem učinil další krok na cestě k posílení energetické nezávislosti Slovenska, k diverzifikaci zdrojů a ke zvýšení
bezpečnosti dodávek plynu. q

POZAGAS změnil přidělování kapacity z tendrů na FCFS
úterý 13. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Společnost POZAGAS změnila pro sezónu 2022/2023 způsob přidělování volné uskladňovací kapacity z veřejných
soutěží  na  způsob  First-Come-First-Served  (FCFS).  Provozovatel  podzemních  zásobníků  plynu  na  Slovensku
informoval,  že  jej  účastnící  trhu  s  plynem  mohou  ohledně  podmínek  přidělení  volné  uskladňovací  kapacity
kontaktovat. q

Klub 500 žádá nezavedení speciální daně na ruskou ropu
čtvrtek 15. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Slovenští průmyslníci sdružení v Klubu 500 vyzývají poslance k neschválení návrhu na zavedení speciální daně na
ruskou ropu. Zatímco vládní návrh hovoří o sazbě 30 %, tak poslanecký návrh navrhuje sazbu 100 %. Z pohledu Klubu
500 jde o další nesystémový krok, který je znovu selektivně zaměřen pouze na jednu konkrétní společnost. Jde
o nepřijatelné opatření, které do podnikatelského prostředí vnáší obavy ze zavedení individuálních ad-hoc zdanění, což
ještě více ničí jeho transparentnost a předvídatelnost. q

Eurovia SK opraví za 3,7 mil. eur silnici II/517 mezi Prečínem a Domanižou
pondělí 12. září | ČIANEWS | Zdroj informace

Trenčiansky samosprávny kraj (TSK) pokračuje v rekonstrukci silnice II/517 pátou a šestou etapou. Úsek o délce 5 km
mezi  obcemi  Prečín  a  Domaniža  opraví  Eurovia  SK.  Trenčínský  župan  Jaroslav  Baška  dodal,  že  projekt  bude
financován z IROP za vysoutěženou částku přesahující 3,7 mil. eur. V místech přechodu pro chodce přibude osvětlení
LED s napájením na fotovoltaický panel se snímačem přítomnosti chodců. q

UCB vykázala za 1H čistý zisk přes 4,5 mld. Kč
pátek 9. září | ČIANEWS | Zdroj informace

UniCredit Bank Czech Republic and Slovakia (UCB) vykázala za 1H 2022 úrokové výnosy 10,51 mld. Kč. Vyplývá to
z reportu pro Českou národní banku s tím, že rentabilita průměrných aktiv (ROAA) dosáhla 1,06 % a aktiva na jednoho
pracovníka 319,46 mil. Kč. Čisté provozní výnosy byly na úrovni 10,58 mld. Kč. UCB vykázala za dané období čistý zisk
4,52 mld. Kč. q
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